
11
pro občany našeho města www.muhb.cz  listopad 2024

ZDARMA • Distribuovaný náklad 11 300 kusů

Na konci října se oficiálně 
otevřel zimní stadion (str. 4)
Cyklisté se mohou 
podělit o svůj názor na 
cyklodopravu (str. 5)
V našem městě se žije 
bezpečně (str. 7–9)
Filmaři uctili památku 
Zdeňky Havlíčkové (str. 14)



 Havlíčkobrodské listy

2 listopad 2024

Inzerce



Havlíčkobrodské listy

listopad 2024 3

Editorial

Milí Havlíčkobrodští,
listopadové dny mohou někomu připadat nesnesitelně 

chmurné, zatímco druhý se už těší na Vánoce a blížící se 
advent. Pro naše dávné předky byl právě listopad měsícem 
bilancování a v některých kulturách byl také vnímán jako 
konec roku. Vlastně i listopadové číslo, které právě čtete, 
je v některých tématech bilanční. Největší prostor jsme 
věnovali velkému přehledu, jak je na tom naše město 
s otázkou bezpečnosti. Čistě statisticky vzato, žijeme na 
jednom z nejbezpečnějších míst v republice i na světě.  
Ve společném rozhovoru pak bilancují ti nejpovolanější: vedoucí hasičů, městské 
policie a policie státní. Přečíst si také můžete o investičních projektech, které se 
nám povedlo od konce prázdnin až dosud dokončit. 

Komu se bilancovat zatím nechce a naopak mu chybí slunce a pohyb venku, 
může se začít chystat na jarní cyklistickou sezonu a přispět svým názorem do 
ankety, která mapuje Vaše zkušenosti s cyklodopravou ve městě. Pro všechny 
již předvánočně naladěné pak máme dobrou zprávu: v rámci vánoční dekorace 
na Vás čeká menší překvapení. K tomu jsme připravili kupu pozvánek na tradiční 
listopadové i předvánoční akce. A abychom nezapomněli na významný svátek 
17. listopadu, rád bych Vás osobně pozval na 35. výročí uctění památky Dne boje 
za svobodu a demokracii. Akce, kterou organizuje městský úřad ve spolupráci 
s Konfederací politických vězňů, se uskuteční 17. listopadu v 11 hodin u pomníku 
obětem komunismu ve Štáflově ulici. 

Přeji Vám příjemné čtení.

S úctou, 
Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod

Autor: Stanislav Honzík
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Aktuality

Broďáci mohou využívat nové veřejné stavby 
Během podzimu bylo v Havlíčkově Brodě úspěšně dokončeno hned několik 
investičních projektů v režii města zahrnujících jak dopravní stavby, tak 
projekty týkající se občanské vybavenosti. Celková hodnota uvedených 
investic přesahuje 60 mil. Kč. 

Od druhé poloviny října mohou Broďáci využívat zrekonstruovanou 
plochu zimního stadionu. Stavba započala na jaře a během ní byla 
kompletně obnovena nejen ledová plocha, ale také mantinely, střídačky 
a místa pro časoměřiče. Nově se zde bruslí na ploše 60×26 metrů, což je 
rozměr odpovídající standardům NHL. Slavnostní otevření proběhlo během 
zápasu BK Havlíčkův Brod 26. října. 

Významným počinem je finalizace části cyklotrasy z Klanečné do 
Veselice, kde cyklisté již od září projíždí po zpevněném povrchu. V říjnu byla 
podél části trasy vysazená také liniová výsadba zahrnující mimo jiné ovocné 
stromy. Další dokončenou stavbou je stezka pro pěší a cyklisty vedoucí 
do místní části Herlify.  Nejen cyklisté se radují díky novým cyklotrasám, 
ale i řidiči mají jeden důvod k radosti. V půli října totiž byla otevřena 
komunikace procházející kolem rybníka v Baštínově. Kromě opravy silnice 
zde byl odbahněn rybník a rekonstruována i hráz. 

Radnice nezapomněla v tomto roce ani na chodce. V první polovině 
září byla zfinalizována výstavba nového místa pro přecházení na ulici 
Rozkošská. Nachází se mezi chodníkem z ulice U Rybníčku směrem 
k nemocnici a nově vybudovanému hospici Mezi stromy. Také obyvatelé 
části Perknova se nyní pohodlněji dostanou na hlavní ulici. V září byl totiž 
dostavěn nový chodník, který vede ze čtvrti Spálená stráň kolem rybníka 
a ústí na Perknovskou ulici. Součástí stavby je také rozšíření veřejného 
osvětlení. 

Většina stavebních akcí ve školách byla směřována na prázdniny, ale 
v ZŠ V Sadech pokračuje stavební ruch dál. Byť budou práce na přístavbě 
v půdních prostorách probíhat ještě několik měsíců, škola již má hotovou 
novou střechu. Při zahájení stavby pracovníci totiž zjistili, že střešní krytina 
je poškozená a bylo nutné ji neplánovaně vyměnit na celé ploše střechy. 
Tato oprava byla dokončena začátkem října. 

Další dokončenou akcí je také odkanalizování části města kolem 
Cihlářského potoka, které bylo předáno na začátku října. Stavba zahrnovala 
jak výstavbu zcela nové kanalizace, tak rekonstrukci a navýšení kapacity 
stávajícího rozvodu. 

České dráhy investují do brodského nádraží 
přes čtvrt miliardy korun
Na městském vlakovém nádraží byla zahájena výstavba zbrusu nové 
opravárenské haly. Doslova obří investice zajistí kvalitní zázemí pro servis 
nejmodernějších regionálních vlaků Českých drah RegioPanter a RegioFox. 
Naše město nebylo vybráno náhodně, je totiž klíčovým bodem pro opravy 
regionálních vlaků hned pro dva kraje: naši Vysočinu a Pardubický kraj. 
„Výstavba nové opravárenské haly Českých drah je dalším potvrzením 
významné role Havlíčkova Brodu jako klíčového dopravního uzlu 

na železniční síti. Tento projekt přispěje k efektivnějšímu provozu železniční 
dopravy nejen v našem regionu, ale i v celé republice. Je to důležitý krok, 
který posílí naši pozici v rámci dopravní infrastruktury,“ uvedl Zbyněk 
Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod.

Reklamu do schránky ne, Havlíčkobrodské listy ano!
V posledních měsících zaznamenáváme zvýšenou poptávku po 
Havlíčkobrodských listech. Částečně jsou na vině i reklamovaná opakovaná 
nedoručení. Při bližším zkoumání jsme však nejednou zjistili, že naše 
Havlíčkobrodské listy nebyly doručeny, protože schránka je označena 
samolepkou s odmítáním reklamy. Prosíme tedy Vás, naše čtenáře, 
pokud reklamu odmítáte, ale chcete listy pravidelně dostávat, přidejte na 
schránku alespoň krátkou informaci, že Havlíčkobrodské listy můžeme do 
Vaší schránky dát. Případnou reklamaci nedoručení i po řádném označení 
schránky nám pošlete mailem na press@muhb.cz a nebo ji osobně vyřídíte 
na Turistickém informačním centru ve Staré radnici. 

Inzerce
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Aktuality

O Vánocích nás čeká opět „hvězdné nebe“ nad hlavou 
Andělé hudebníci, tichá hudba, rozzářené hvězdy a stejně tak oči dětí 
(a možná nejen jich) – tak by se ve zkratce dala popsat vánoční výzdoba 
našeho města. Také letos se můžeme těšit na podobně poetickou výzdobu 
a chystá se také jedno menší překvapení. 

„Vánoční  výzdoba má v našem městě dlouhou tradici. Začínalo 
se s ní v 80. letech a od té doby nabírala různých podob. Pamatuji si na 
Dědu Mráze na vrcholu vánočního stromu, barevné koule a nebo zářivé 
kapry. Největší zlom přinesla rekonstrukce náměstí, kdy bylo zřejmé, 
že si nově opravené centrum města zaslouží kultivovanou změnu 
v podobě soudobější dekorace,“ přibližuje vývoj městské vánoční výzdoby 
místostarosta Libor Honzárek. Po dohodě s odborníky a architekty byla jako 
hlavní barva vybrána stříbřitá doplněná odstíny zlaté a modré. 

V loňském roce podoba výzdoby udělala obrovský kvalitativní posun, 
když byl vybrán nový dodavatel a změnila se také koncepce. Mimochodem, 

některé prvky a nápady z brodské výzdoby převezala letos i další města 
v Čechách. Kromě toho změna proběhla i v oblasti kvantity a dekorace 
přibyly na dalších místech: například na Smetanově náměstí se objevil 
adventní věnec. Bohužel ho poničili vandalové, a tak město letos plánuje 
intenzivnější dohled. 

Úplnou novinkou pak byla výzdoba parku Budoucnost. „Hlavní 
myšlenkou bylo proměnit část parku na hvězdné nebe. Díky ochotě 
a šikovnost pracovníků technických služeb se dle promyšleného schématu 
podařilo do korun stromů rozmístit 60 hvězd. Tematicky nám k tomu 
ladili andělé hudebníci a asi deset dní před Vánoci nás napadlo doplnit 
vánoční zátiší reprodukovanou barokní hudbou. Záměrně jsme ji nepouštěli 
příliš nahlas proto, aby se návštěvníci opravdu ztišili a naladili na vánoční 
atmosféru,“ popisuje Libor Honzárek. 

Také letos se mohou těšit Broďáci na osvědčenou podobu dekorace 
se zářícími hvězdami, anděly a samozřejmě fotokoutkem. Připraveno je 
také překvapení, které bude umístěné taktéž v parku Budoucnost. Městský 
vánoční strom bude letos pocházet z Olešné. Do partnerského města 
Brielle pak poputuje strom z Dobrohostova. Slavnostní atmosféru pak před 
Vánoci vykouzlí také vánoční trhy, které se budou konat na Havlíčkově 
náměstí. Do nich se zapojí nejen prodejci, ale tradičně i Základní škola 
a Praktická škola U Trojice, která zde bude 16. prosince na stánku prodávat 
keramické výrobky, vánoční dekorace nebo svíčky. Výtěžek bude použit na 
různé kulturní akce a zážitky pro žáky. 

Město Havlíčkův Brod zapojuje občany do plánování 
rozvoje cyklostezek a spouští dotazník s pocitovou mapou

Město Havlíčkův Brod ve spolupráci s odbornou firmou SmartPlan 
s.r.o. připravuje Generel cyklistické dopravy, který má za cíl analyzovat 
současnou cyklistickou infrastrukturu ve městě a navrhnout její budoucí 
rozvoj. Součástí projektu je i zpracování pocitové mapy, která dává 
příležitost obyvatelům města. Vedení města vyzývá občany, aby se zapojili 
do příprav a pomohli vytvořit lepší podmínky pro cyklistiku prostřednictvím 
vyplnění pocitové mapy, kde mohou sdílet své zkušenosti a návrhy.

Město Havlíčkův Brod zahájilo proces tvorby Generelu cyklistické 
dopravy, strategického dokumentu zaměřeného na analýzu a rozvoj 
cyklistické infrastruktury ve městě. Ve spolupráci s odborníky ze 
společnosti SmartPlan s.r.o. bude tento dokument sloužit jako základ pro 
budoucí plánování dalších cyklostezek a opatření, která zvýší bezpečnost 
a komfort cyklistů.

„Chceme, aby Havlíčkův Brod byl městem, kde se na kole jezdí 
pohodlně a bezpečně. Proto je pro nás klíčové znát názory a potřeby 
našich občanů, kteří cyklodopravu ve městě aktivně využívají. Samozřejmě 
počítáme i s tím, že se do projektu zapojí i lidé, kteří nyní aktivně 
cyklodopravu ve městě nevyužívají, ale do budoucna by pro ně mohla být 
třeba zajímavá,“ říká Zbyněk Stejskal, starosta města.

Místostarosta Libor Honzárek dodává: „Vyplněním pocitové mapy 
nám občané mohou sdělit, kde vnímají problémy, kudy nejčastěji jezdí 
a kde by uvítali zlepšení cyklistické infrastruktury. Je to příležitost, 
jak přispět k plánování budoucích cyklostezek. Na druhou stranu je 
nutné zmínit, že i budoucí Generel cyklistické dopravy bude nějakým 
způsobem zohledňovat současné požadavky na funkční dopravu, dopravní 
infrastrukturu, krajinný ráz města a jeho polohu.“

Pocitovou mapu najdou obyvatelé na webových stránkách města, 
na sociálních sítích města a je možné ji vyplnit až do 15. 11. 2024. Vedení 
města věří, že zpětná vazba občanů pomůže vytvořit 
cyklistickou infrastrukturu, která bude odpovídat 
skutečným potřebám místních cyklistů.

Lidé mohou vyplňovat pocitovou mapu zde: 
htt ps://www.pocitovemapy.cz/havlickuv-brod-2024/

Inzerce
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Aktuality

Havlíčkobrodská porodnice je mezi maminkami jednou 
z nejoblíbenějších
Na začátku října získala porodnice v našem městě velmi pozitivní 
hodnocení, a to navíc přímo od samotných maminek. V komunitní 
soutěži Porodnice roku 2024 na serveru www.emimino.cz se stala 
druhým nejlépe hodnoceným zařízením v Česku. V Kraji Vysočina je 
pak havlíčkobrodská porodnice vítězem. Soutěž byla vyhodnocena 
na základě 3 575 recenzí, které přidaly během srpna a září maminky, 
které rodily mezi lety 2019 až 2024. 

Zastupitelstvo schválilo grantové programy města 
na nadcházející rok
Pokud chystáte na rok 2025 projekt v oblasti kulturní, sociální nebo 
životního prostředí, máte možnost získat na něj od města Havlíčkův 
Brod grant. Podobu jednotlivých programů schválilo na svém 
říjnovém zasedání zastupitelstvo. Žádost je možné podávat od 
22. listopadu do 12. prosince. Poskytnutí grantu se řídí dle Zásad pro 
poskytování finančních podpor z rozpočtu města Havlíčkův Brod 
na rok 2025 a příslušným vyhlášeným grantovým programem pro 
daný rok. Nejen informace o zásadách poskytování, ale také veškeré 
formuláře najdete na webových stránkách města v sekci Oddělení 
sekretariátu a komunikace, Finanční podpory z rozpočtu města. 

Grantové programy v oblasti kultury:1. 
Kulturní aktivity 2025
Grantové programy v oblasti sociální:2. 
Podpora aktivit v sociální oblasti 2025
Grantové programy v oblasti životního prostředí:3. 
Farmářské trhy Koudelův talíř 2025
Cyklus přírodovědných akcí 2025
Květnaté louky 2025

Připravila: Erika Benešová

Lidé s postižením jsou především lidé
Už více než 40 let si 3. prosince připomínáme Mezinárodní 
den osob se zdravotním postižením. Jak uvádí sám název: lidé 
s postižením jsou však především lidé, a proto je důležité při prvním 
setkání nejprve zdůrazňovat jejich osobnost, nikoliv postižení. 
Palčivé je to zejména u našich nejmenších, kdy postižení dítěte je 
obrovská zátěž pro rodinu a samozřejmě i pro samotné dítě, které 
se musí se svým handicapem naučit žít.

Každé dítě s postižením je jedinečné a vyžaduje individuální 
přístup. V současné době je odborná péče plánovaná a řízená 
s ohledem na specifické potřeby každého dítěte a jeho rodiny. To 
zahrnuje dostupnost specializovaných lékařů, terapeutů a dalších 
odborníků, kteří mohou poskytnout potřebnou péči a emocionální 
podporu. Důležitá je také dostupnost asistenčních služeb 
a pomůcek, které usnadní každodenní život. Zajištění finanční 
podpory může snížit ekonomický tlak spojený s péčí. 

Pečovat o dítě s postižením je výzvou, která vyžaduje komplexní 
přístup a podporu ze strany rodiny a společnosti jako celku. 
Důležité je klást důraz na individuální potřeby každého dítěte 
a poskytovat mu prostředí, ve kterém může dosáhnout svého 
plného potenciálu a žít plnohodnotný život. 

Je také důležité dbát na jazykovou citlivost při popisu postižení. 
Je potřeba používat vhodný a respektující jazyk, který reflektuje 
individualitu a důstojnost lidí s postižením. Komunikace s lidmi 
s postižením vyžaduje především empatii, otevřenost a porozumění. 
Pouze tak můžeme vytvořit prostředí, ve kterém se každý jedinec 
cítí respektován a akceptován.
Autor: Monika Kadlecová, Oblastní charita Havlíčkův Brod
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Téma měsíce

Žijeme na jednom z nejbezpečnějších míst na světě
Víte, že Česko je jednou z nejbezpečnějších zemí na světě? 
Pravidelně se umísťuje v TOP 20 Mezinárodního indexu míru. 
Například za rok 2023 se naše země umístila na 12. příčce. 
Historicky ale byla i těsně pod stupni vítězů – dokonce i na 
šesté příčce. Pokud se z globálního měřítka posuneme na 
lokální, můžeme být ještě klidnější. Kraj Vysočina je totiž 
jedním z nejbezpečnějších krajů České republiky. Podle Zprávy 
o bezpečnostní situaci za rok 2023 patří Vysočina ke krajům 
s nejnižším množstvím registrovaných trestných činů. Pro 
srovnání můžeme uvést, že zatímco v Praze policie evidovala přes 
41 000 trestných činů, na Vysočině to bylo pouhých 5 605. Naše 

město se tak nachází v bezpečné zemi a ve velmi bezpečném 
kraji. Podle policejních statistik navíc za první letošní půlrok přímo 
na Havlíčkobrodsku klesla kriminalita. Bez nadsázky bychom tak 
mohli říct, že máme to štěstí žít na jednom z nejbezpečnějších míst 
na světě. 

Dokládá to i zajímavý počin městské policie, kdy jedna z hlídek 
strávila 15. října část dne spolu se starostou Zbyňkem Stejskalem, 
který chtěl bezpečnostní situaci ve městě poznat doslova na 
vlastní oči. „Během našeho výjezdu jsem zaznamenal spíše drobné 
přestupky, nebo vybočení z normy, kdy nešlo ani o přestupek. Řešili 
jsme například situace spojené se správou majetku, péčí o zvířata 
nebo drobný dopravní přestupek. Jsem osobně přesvědčený, že 
lidé v našem městě mohou opravdu klidně spát,“ popisuje svoji 
zkušenost s prací městské policie Zbyněk Stejskal. 

Během výjezdu hlídka městské policie provedla běžnou službu, 
jako má každý den v plánu. Její součástí jsou mimochodem 
i činnosti, které by běžný občan nečekal. Místní obyvatel například 
nahlásil psa, který byl uvázaný u jedné z firem ve městě. Zvíře bylo 
evidentně opuštěné a jevilo při příjezdu známky agrese. Policisté se 
o něj postarali a přivolali zástupkyni městského útulku. 

Strážníci se samozřejmě během služby setkávají i s náročnějšími 
úkoly, jako je zásah v případě nevhodně se chovajících osob nebo 
bezdomovců. Jak si ale můžete přečíst v následujícím rozhovoru, 
v našem městě se jedná pouze o jednotky případů. Situace v tomto 
ohledu se zlepšila i díky tomu, že se v minulosti městu povedlo 
dohodnout s velkými zaměstnavateli, že budou práci nabízet 
přednostně zaměstnancům těch národností, se kterými jsou 
pozitivní zkušenosti z hlediska veřejného pořádku. 

Na práci v terénu má městská policie vyčleněny dvě hlídky: 
1 mobilní a 1 pochůzkovou. „Vyzvedl bych také kamerový systém, 
který je na velmi vysoké úrovni, a díky propojení s Policií České 
republiky umožňuje kvalitní dohled nad bezpečností ve městě. 
Jsme tak v našem městě v tématu bezpečnosti připraveni nejen 
na stránku dohledovou a preventivní, ale také na stránku možnosti 
rychlého zásahu, který je však nutný opravdu jen zcela výjimečně,“ 
shrnuje své zkušenosti ze směny strávené s městskou policií 
starosta Zbyněk Stejskal. 

Fotogalerii a video z výjezdu můžete vidět na sociálních sítích 
města. 

Banner otočen na přání inzerenta

Inzerce

Finanční dům - Dolní 132, Havlíčkův Brod
tel.: 777 820 080
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Rozhovor měsíce

Havlíčkův Brod se může pyšnit 
nadstandardní úrovní bezpečnosti. Přesto 
místní obyvatelé v letošním roce čelili 
nebo čelí několika problémům, jako jsou 
podvody na sociálních sítích, kyberútoky 
na školy, obtěžující bezdomovci nebo 
nedávné povodně. V rozhovoru se šéfy 
policie, hasičů a městské policie se dozvíte, 
jak spolupracují na ochraně města a co 
dělají pro zajištění bezpečí v každodenních 
i krizových situacích.

Jakým způsobem spolupracují jednotlivé 
složky (policie, hasiči, městská policie) na 
zajištění bezpečnosti u nás ve městě? 
Petr Gruber, PČR (dále jen PG): Mezi 
obvodním oddělením Policie ČR i městskou 
policií funguje spolupráce téměř na 
denním kontaktu. A vzhledem k tomu, že 
jsem pracoval i na jiných útvarech v jiných 
městech, tak mám nějaké porovnání 
a v Havlíčkově Brodě je ta spolupráce 
nadstandardní. Když bych to měl vztáhnout 
na celý IZS (integrovaný záchranný systém 
– pozn. redakce), tak je to opravdu ukázková 
spolupráce a na vysoké úrovni. Což je možné 
vidět i u mimořádných událostí jako jsou 
povodně, násilné trestné činy, apod. 
Luboš Vacek, HZS (dále jen LV): IZS 
má samozřejmě povinnost vzájemně 
spolupracovat už na základě vymezeného 
zákona. Ale tady v Havlíčkově Brodě je situace 
opravdu naprosto kolegiální a přátelská. 
Představitelé IZS se většinou znají osobně 
a pak je to vidět i v řešení nežádoucích 
událostí, kdy se věci řeší velmi rychle. Totéž 
je pak nutné zmínit i směrem k místní 
samosprávě a vedení města. Což bylo 
ostatně zřejmé při nedávných povodních 

v rámci zřízené povodňové komise, jak zmínil 
Petr. V těchto situacích jsou důležité nejen 
obrovské zkušenosti, ale i nasazení těch lidí 
a snaha nevytvářet zbytečnou paniku, která 
by mohla být v kritické chvíli ke škodě. 
Stanislav Čeloud, MP (dále jen SČ): Já se 
s hodnocením musím přidat ke kolegům, 
protože například v rámci povodňové komise 
byla spolupráce opravdu na vysoké úrovni. 
Totéž při běžné činnosti, kdy si snažíme 
vzájemně vypomáhat. Vím, že v jiných 
městech to takto ne vždy nefunguje. 

Jaké největší bezpečnostní hrozby jste řešili 
v uplynulém roce? Byly nějaké události, 
které vyžadovaly vaši vzájemnou spolupráci 
kromě povodní, které jste zmínili?
PG: Kromě povodní, které jsou významnou 
událostí, tak naši vzájemnou součinnost 
vyžadují i společná cvičení. Každopádně 
za Policii ČR jsme v loňském roce měli 
jediný násilný trestný čin, a to v Chotěboři. 
V letošním roce zatím také evidujeme 
jeden, a to vraždu v HB. Tady bylo ale od 
počátku zřejmé, že půjde nejspíš o záležitost 
s rodinnou vazbou a tehdy jsme prosili 
o pomoc se získáním důkazního materiálu 
i veřejnost. Z hlediska statistik Policie ČR ale 
mohu říct, že je pro nás podstatné a prioritní 
zvyšování procento objasněnosti případů, a to 
se daří. V tomto ohledu je Havlíčkův Brod opět 
velmi úspěšný. 

Přesto, existuje nějaká oblast trestných 
činů, která třeba i u nás v HB roste?  
PG: Co se týká hrozeb, tak aktuálně 
je nejpalčivějším problémem trestná 
činnost páchaná v kyberprostoru. A to jak 
v celorepublikovém hledisku, tak i u nás 

v Havlíčkově Brodě. V podstatě není den, kdy 
bychom nenabírali podvod falešného bankéře, 
podvodný prodej přes sociální sítě nebo tzv. 
podvodnou humanitární činnost, kdy se přes 
sociální sítě ozývají doktoři z Afriky, vojenští 
piloti z německých základen apod., kteří prosí 
zejména ženy o finanční pomoc. A nejnovější 
fenomén posledních týdnů je, že se lidem 
ozývají navolávači, kteří se představí jako 
úředníci a chtějí s volanými řešit přestupek, 
kterého se údajně dopustili. Následně je 
navigují k tomu, aby zaplatili pokutu, a v ten 
moment z nich vytáhnou informace k platbě 
a mohou jim vybrat celý účet. V tomto apeluji 
na Vaše čtenáře, aby k tomuto byli obezřetní. 
Aktuálně nabíráme v tomto ohledu jedno 
oznámení denně v rámci celé Vysočiny.

U hasičů také máte nějaký nový trend 
v událostech, který řešíte? 
LV: Tak my v posledních letech 
identifikujeme dva trendy. Jedním je nárůst 
počtu dopravních nehod od cyklistů na 
elektrokolech a koloběžkářů. Samozřejmě 
jak se zdokonalují jízdní prostředky, tak 
na ně mnohdy nasednou i lidé, kteří třeba 
nemají dostatečné schopnosti a neumí tyto 
dopravní prostředky ovládat. A v neposlední 
řadě je nutné zmínit elektromobilitu, kdy 
narůstají problémy při dobíjení, a totéž se 
týká elektronických zařízení, jako jsou mobily, 
notebooky, apod. Tady zase za nás apeluji 
na občany, aby využívali k dobíjení originál 
příslušenství. A samozřejmě není vhodné 
nechávat nabíjející věci bez dozoru. 

V případě městské policie bude asi nejvíc 
naše občany zajímat, co lze a nelze dělat se 
skupinou lidí bez domova, která se kumuluje 
kolem nádraží, obchodních domů, atd. 
Vnímáte tuto skupinu jako hrozbu?
SČ: Tato skupina opravdu rizikem není. 
Rozumíme tomu, že je to velmi nepříjemná 
věc, ale je nutné zmínit, že pokud se 
podíváme na statistiky okolních měst, tak 
jsme na tom stále ještě dobře. Tím chci říct, 
že tu evidujeme cca dvacítku lidí bez domova, 
přičemž o více než polovině ani nevíme, že 
tu s námi ve městě žije. Pak tu máme zhruba 
5 výrazných jedinců, které samozřejmě dělají 
přestupky proti veřejnému soužití, pijí alkohol, 
pokřikují po kolemjdoucích atd. 

Rozumím tomu, že nejde o nějaké velké 
riziko. Nicméně, co vy můžete v této věci 
reálně dělat?
SČ: My nemáme moc možností, jak s nimi 
naložit. Samozřejmě na oznámení vyjedeme, 
legitimujeme je a následně postupujeme dle 
našich možností. Buď je vykážeme z místa, 

V Havlíčkově Brodě je bezpečno!
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nebo je předáme k přestupkovému řízení, 
kde získají pokutu, kterou ale stejně neuhradí, 
protože nemají z čeho. 
PG: Samozřejmě, pokud si naskládají několik 
neuhrazených pokut, tak se pak předávají 
k nám a následně se dostáváme k soudnímu 
řešení. Ale opravdu si pojďme říct, že aktuální 
situace je ještě únosná a rozhodně to není 
oblast, která by nějak výrazně ohrožovala 
bezpečnost našeho města. My i kolegové 
můžeme jezdit na riziková místa, jako je 
obchodní centrum, nádraží apod. a můžeme 
je legitimovat stále dokola. Nicméně pak se 
tato skupina posune a často se nám vrací 
do centra města nebo na Kalinovo nábřeží, 
apod. A to samozřejmě nechceme. Představa, 
že tito lidé z našeho města zcela odejdou, je 
opravdu nereálná, zejména ve chvíli, kdy jsou 
tu jiní občané, kteří jim poskytují servis. 
SČ: Přesně tak, pokud tu máme občany, 
kteří těmto lidem poskytují servis, tak se jim 
tu bude dobře žít. Mohu uvést i případ, my 
jezdíme na obhlídky těchto míst a potkáme 
tam například lidi, kteří jim nosí teplou večeři, 
apod. Dokonce jsme viděli i případ, že jim tam 
přichází lidé dělat masáž nohou, apod. 
PG: Víte, sociální cítění je ušlechtilá a hezká 
věc, ale je potřeba se podívat na důsledky. 
A pokud se někde těmto lidem dobře žije, tak 
se to rychle rozkřikne.

Které oblasti Havlíčkova Brodu považujete 
za nejvíce rizikové z hlediska kriminality, 
požárů nebo jiných mimořádných událostí? 
Jak na tyto hrozby reagujete?
SČ: Opět opakuji, nemáme žádné vyloženě 
kritické místo. Rizikovější je samozřejmě 
zmiňovaný terminál, hala ČD a OC Kaufland, 
ale tam jsme zavedli nějaká opatření 
a kontrolujeme tyto oblasti pravidelně. 
PG: Rovněž je nutné říct, že z hlediska 
porovnání s předchozími roky je ta situace 
dokonce lepší, protože my v těchto místech 
aktuálně neevidujeme nějaké těžké přečiny. 
V minulosti tam byla třeba i těžká ublížení 
na zdraví. Ale nyní je to klidnější. My jsme 
v minulosti v koordinaci s městem a městskou 
policií přišli k několika opatřením a situace se 
opravdu zklidňuje. 

LV: Samozřejmě i hasiče mohou obyvatelé 
města vidět častěji na některých místech, 
jako jsou například domovy důchodců. Město 
zde investovalo do tzv. EPS systému, který 
nám umožňuje zasahovat již v samotném 
počátku problému, a díky tomu snižujeme 
případné škody po požáru. Ne všechna města 
toto využívají, ale Havlíčkův Brod má pod 
hlásiči opravdu mnoho sociálních služeb, 
památek, apod. 

Jak hodnotíte vybavenost vašich složek? 
Jsou dostupné prostředky a technologie 
dostatečné pro efektivní zásahy, nebo je 
třeba další modernizace?
LV: HZS i  jednotky dobrovolných hasičů 
obcí jsou v porovnání s předešlými obdobími 
z hlediska vybavenosti úplně jinde, ať už se 
bavíme o obměně cisternových aut, hasicí 
techniky i osobních ochranných prostředků 
a dalších speciálních prostředků k likvidaci 
událostí jako například nově pořízenou 
čtyřkolku pro centrální stanici zde v HB. Dnes 
jsou samozřejmě jinde i  požadavky kladené 
na hasiče, a to jak na odbornou přípravu tak 
na fyzickou a psychickou přípravu jednotlivců, 
což ukazuje i statistika událostí, kdy jsme před 
25 lety měli kolem 200 výjezdů na okrese 
za rok, poslední tři roky již vyjíždíme okolo 
2,5 tisíc výjezdů k nežádoucím událostem 
ročně. Před léty se převážně vyjíždělo na 
požáry, dnes ta škála výjezdů je obrovská, 
od technických pomocí, přes průmyslové 
a chemické havárie, dopravní nehody až 
ke zmiňovaným požárům, které ale dnes tvoří 
cca 14 až 17 % výjezdové činnosti. 

SČ: Z hlediska vybavenosti jsme na tom 
opravdu dobře. Vloni jsme inovovali kamerový 
systém, který spravujeme, ale přístup do 
kamerových záznamů má zřízený právě i PČR. 
Systém už je o ničem jiném a má kapacitu na 
rozšíření. Vybavení je tedy na dobré úrovni. 
Co je ale spíše problém, to je ten personální, 
protože najít kvalitní personální obsazení je 
obtížné. Nicméně věřím, že v dohledné době 
bude tým městské policie kompletní. 
PG: Kamerový systém je u závažné trestné 

činnosti velmi důležitý. Slouží to hlavně 
k doobjasnění trestné činnosti. Jsme moc 
rádi, že město tuto oblast rozvíjí, protože 
v tomto ohledu je opět velmi napřed oproti 
ostatním městům na Vysočině. Obecně 
si ale jako sbor na techniku a vybavenost 
nemůžeme stěžovat. V HB jezdí 24 hodin 
prvosledová hlídka. Má balistiku i dlouhé 
zbraně. Je nutné zmínit, že jsme stále 
v I. stupni ohrožení terorismu. Naše hlídky 
proto mohou lidé vidět, jak na veřejných 
akcích s velkým pohybem lidí, tak na 
rizikových místech jako jsou nádraží, apod. 

Jakou roli hraje prevence ve vaší práci? 
Spolupracujete na preventivních 
programech s veřejností, školami či dalšími 
institucemi?
SČ: Tak samozřejmě preventivní věci mají 
velký význam. Z našich aktivit bych vyzdvihl 
preventivní programy na školách, příměstský 
tábor nebo kroužek Mladý strážník, které 
realizují dvě naše prevenstistky.
PG: My máme rovněž preventistku, která 
jezdí do škol v rámci celého okresu a stíhá 
i 3 přednášky denně, aktuálně zejména 
k tématu kyberšikany, apod. Pak společně 
s kolegy IZS děláme i speciální policejní akci, při 
níž monitorujeme mládež, drogy a alkohol, kdy 
chodíme po místních barech a restauracích 
a kontrolujeme situaci, ať už stran 
provozovatelů nebo i samotných návštěvníků 
těchto zařízení. V příštím roce nás v okrese 
čeká i velké speciální cvičení, kdy budeme 
zkoušet variantu řešení aktivního střelce.
LV: U nás má prevence několik částí. První, 
stejně jako u kolegů, je preventivně osvětová, 
kdy rovněž děláme přednášky na školách, dny 
otevřených dveří, apod. Pak je další oblast 
a ta je méně populární zvláště u právnických 
subjektů, protože jde o kontrolní činnost 
u objektů se zvýšeným rizikem – například 
nemocnice, domovy důchodců, ale také malé 
firmy. Na poslední části se podílíme všechny 
složky dohromady a tou jsou buď zmiňovaná 
taktická cvičení, která mají všechny 
zúčastněné připravit na potenciální rizikové 
situace nebo velké preventivní akce jako je 
Den s IZS apod. 

Když už jsme naťukli téma mládeže, alkoholu 
a drog, tak jak vnímáte téma drog u nás ve 
městě? 
PG: Opět si můžeme blahopřát, 
protože jsme v Havlíčkově Brodě pod 
celorepublikovým průměrem. Navíc tu máme 
vlastní toxi tým, který přesně monitoruje tu 
klientelu dealerů a i v tomto ohledu evidujeme 
pouze jednotlivosti. V Havlíčkově Brodě 
nejsou žádné varny, nebo nějaká velká hnízda.
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Slovo zastupitelů

Proč nevyhazovat vybité baterie do popelnice?
Pokud baterie hodíte do směsného odpadu, skončí na skládce. 
Pokud je vyhodíte do přírody, uvolní se z nich škodlivé látky, včetně 
těžkých kovů, které znečisťují ovzduší, půdu, podzemní a povrchové 
vody. Samovolný rozklad baterie trvá až 500 let.

Proto se na obalech nových baterií nebo na výrobcích, které 
baterie obsahují, setkáte s grafickým symbolem přeškrtnuté 
popelnice. Ten spotřebitele upozorňuje, že až výrobek doslouží, 
nepatří do běžné popelnice. 

V České republice můžete použité baterie odevzdat na  více než 
28 000 sběrných místech. V obchodech nebo na úřadech můžete 
využít zelených papírových boxů nebo sběrných válců. Vyhodit je 
můžete i do samostatného vhozového otvoru v kontejnerech na 
sběr elektroodpadu nebo je odevzdat ve sběrných dvorech.

Baterie ze sběrných míst sváží smluvní partneři kolektivního 
systému ECOBAT na třídicí linku do středočeského Řevničova. Zde 
jsou vybité baterie pečlivě roztříděny dle skupiny a chemického 
složení. Z třídící linky pak odpadní baterie putují do firem, které 
se specializují na recyklaci a zpracování různých kovů. V Česku 
jde například o společnost Kovohutě Příbram, kde se zpracovávají 

olověné baterie. Větší část vytříděných baterií však směřuje do 
zahraničí – například do Německa, Francie či Polska. K ekonomicky 
smysluplné recyklaci je totiž zapotřebí velké množství vstupního 
materiálu, v tomto případě vrácených použitých odpadních baterií.

V našem městě jsme v roce 2023 předali ze sběrných míst, 
která se nacházejí ve 3 budovách městského úřadu, ve 2 sběrných 
dvorech, na hřbitově a v kolumbáriu 756 kg baterií k recyklaci. 
Z nich bylo získáno 567 kg kovonosných surovin.
Připravil odbor ŽP s využitím podkladů od společnosti ECOBAT

V rámci krajských voleb se na některých 
místech naší země konala i místní 
referenda.

Mě nejvíce zarazil, přesněji řečeno, 
šokoval, výsledek toho v obci Horní Lideč. 
Obyvatelé zde odmítli stavbu domova pro 
seniory s kapacitou 25 osob, který měl stát 
poblíž místní základní školy. Chtělo by se 
říci „Co je to za lidi? V jakém stavu je tamní 
komunita?“ Jenže  z mojí zkušenosti není 
toto asociální a krátkozraké jednání bohužel 
tak vzácné.

I v našem městě se v devadesátých 
letech před stavbou domova pro seniory 
v Reynkově ulici ozvali někteří obyvatelé 
tehdy nového sídliště Na Výšině, že si stavbu 

nepřejí, že se nechtějí dívat na staré lidi… 
Před několika lety při revitalizaci sídliště 
Pražská a výstavbě cyklostezky k novému 
hřbitovu město řešilo dvě petice. Jednu, 
která žádala zastavení kácení stromů 
stojících v místě budoucího chodníku 
a druhou, která naopak žádala odstranění 
vzrostlých stromů stínících obyvatelům 
blízkých domů před jejich okny.

Co se těmito příklady snažím říci? 
Rozhodně nechci moralizovat, ale beru si 
z těchto případů ponaučení, že než připojím 
k něčemu svůj podpis nebo dám svůj hlas, 
vždy pečlivě zvážím, čemu nebo komu tím 
dávám svoji důvěru.
Jan Schwarz, Broďáci

Informujeme
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Informujeme

Další domy v městské památkové zóně se dočkaly 
nového pláště
Čtyři havlíčkobrodské domy se mohou pyšnit novou fasádou. 
Napomohl tomu tradičně Program regenerace městských 
památkových rezervací a městských památkových zón. V letošním 
roce díky němu byla provedena oprava zadní fasády měšťanského 
domu č.p. 54 na Havlíčkově náměstí (lékárna), dále proběhla I. etapa 
obnovy vnějšího pláště budovy děkanství na Rubešově náměstí, 
obnova přední fasády měšťanského domu č.p. 185 v Horní ulici 
(bývalý obchod s hudebními nástroji) a dokončena byla také obnova 
fasády a výměna oken u domu č. p. 152 v Dolní ulici.

Program regenerace městských památkových rezervací 
a městských památkových zón pravidelně každý rok vyhlašuje 
ministerstvo kultury a ve spolupráci s obcemi ho realizuje. Vlastníci 
památek, kteří do tohoto programu požádají o podporu na obnovu své 
nemovitosti, mohou získat až 50% příspěvek z ministerstva kultury 
a minimálně 10 % příspěvek města. 

O podporu mohou požádat vlastníci památkově chráněných 
nemovitostí, které se nacházejí v městské památkové zóně. Od roku 
1996, kdy město podporu z Programu regenerace  čerpá, využilo na 
obnovu památek přes 19 mil. korun. Kromě  řady měšťanských domů 
byly za podpory ministerstva kultury realizovány obnovovací práce 
na Štáflově chalupě, Nové radnici, Staré radnici, kostele Nanebevzetí 
Panny Marie nebo kostele nejsvětější Trojice. Nejčastěji se jedná 
o obnovu fasád, opravy omítek, klempířské práce, opravy střech 
a oken, odvlhčení zdí a restaurování uměleckých prvků a výzdob.

Umístění solárních panelů v památkové rezervaci, 
památkové zóně nebo v ochranném pásmu
Rozhodli jste se pro instalaci fotovoltaických panelů na své stavbě nebo 
pozemku v části obce, která je památkovou rezervací, památkovou 
zónou nebo ochranným pásmem? Pak jste se  možná dozvěděli, ať už od 
projektanta nebo montážní firmy, která Vám slíbila, „že vše za Vás vyřídí“, 
že pokud Vaše stavba není kulturní památkou a panely nemají instalovaný 
výkon vyšší než 50 kW a pokud splňuje záměr ještě několik dalších 
podmínek dle §103 odst. 1 písm. e „starého stavebního zákona“, tak k jejich 
instalaci od stavebního úřadu nic nepotřebujete. Tato chybná informace 
je také uvedena i v metodickém materiálu Ministerstva pro místní rozvoj, 
který je dostupný na webových stránkách ministerstva. Bohužel zde ale 
chybí informace o tom, že pro instalaci fotovoltaiky je nutné si předem 
vyžádat závazné stanovisko orgánu památkové péče. A to i v případě, že 
objekt není prohlášen za nemovitou kulturní památku.

Zákon o státní památkové péči říká: „Vlastník (správce, uživatel) 
nemovitosti, která není kulturní památkou, ale je v památkové rezervaci, 
v památkové zóně, v ochranném pásmu nemovité kulturní památky, 
nemovité národní kulturní památky, památkové rezervace nebo 
památkové zóny, je povinen k zamýšlené stavbě, změně stavby, terénní 
úpravě, umístění nebo odstranění reklamního zařízení, umístění nebo 
odstranění reklamního nebo informačního poutače, pokud nejde o reklamní 
zařízení podle stavebního zákona, odstranění stavby, úpravě dřevin nebo 
udržovací práci na této nemovitosti si předem vyžádat rozhodnutí nebo 
závazné stanovisko obecního úřadu obce s rozšířenou působností, 
není-li tato jeho povinnost na základě tohoto zákona vyloučena“. Instalace 
fotovoltaických zařízení se chápe jako „stavební úprava“.

Instalace fotovoltaiky bez souhlasného závazného stanoviska orgánu 
památkové péče je důvodem pro zahájení řízení o odstranění stavby, a to 
i v případě, že povolení od stavebního úřadu nebylo potřebné. V posledních 
měsících se bohužel s těmito případy setkáváme poměrně často. Neznalost 
zákona ale neomlouvá a projednávání nepovolených solárních zařízení je 
nepříjemné pro jejich vlastníky i pro památkáře a pracovníky stavebních 
úřadů. Obzvlášť v případech, kdy vlastníci zjevně jednali v dobré víře 
a spolehli se na serióznost firmy, u které si montáž „na klíč“ objednali. 

Pokud zvažujete instalaci fotovoltaických panelů (nebo jiného 
obnovitelného zdroje, např. i tepelného čerpadla), ověřte si prosím nejprve, 
zda se Vaše nemovitost nenachází na území památkové rezervace, 
památkové zóny nebo v ochranném pásmu. Tuto informaci si můžete ověřit 
dotazem na našem pracovišti NPÚ v Telči nebo u pracovníků památkové 
péče na obcích s rozšířenou působností. Potřebné informace najdete i na 
webu www.pamatkovykatalog.cz nebo na stránkách našeho pracoviště 
www.npu.cz/cs/uop-telc.
Libor Karásek, NPÚ ÚOP v Telči

Inzerce
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Informace pro občany města Havlíčkův Brod – změna 
v systému poplatků za komunální odpad
Nezapomeňte prosím, že od 1. ledna 2025 se ve městě mění systém 
placení za likvidaci komunálního odpadu – z místního poplatku za 
obecní systém odpadového hospodářství město přechází na místní 
poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci. Výše 
poplatku bude závislá na kapacitě sběrných nádob náležejících 
k dané nemovitosti. Vlastníci nemovitostí (rodinných domů, 
staveb pro rodinnou rekreaci, bytových domů či ostatních staveb 

s byty) jsou povinni nejpozději do konce ledna 2025 podat správci 
poplatku ohlášení potřebných údajů pro výpočet poplatku. 

Spolu s tím také připomínáme občanům, že všechny sběrné 
nádoby na směsný komunální odpad přistavované ke svozu musí 
být označeny platným QR kódem. V případě, že si pořizujete novou 
sběrnou nádobu na komunální odpad, je nezbytné si vyzvednout 
na ekonomickém odboru QR kód, který si na tuto nádobu vylepíte. 
Pokud naopak likvidujete starou či poškozenou popelnici nebo 
popelnici už nechcete přistavovat ke svozu, nahlaste nám prosím 
tuto skutečnost na ekonomický odbor, abychom mohli nádobu 
vyřadit z evidence. Ohlášení stačí telefonicky nebo e-mailem – 
pokud máte u domu víc nádob, je potřebné uvést číslo QR kódu 
likvidované nádoby. 

Kontakty na správce poplatku a potřebné formuláře jsou 
uvedeny na webových stránkách města www.muhb.cz , oddíl 
Finance a hospodaření, Místní poplatky. 

Koho kontaktovat v případě dotazů
V případě dotazů týkajících se systému odpadového hospodářství, 
sběrných hnízd, možnosti umístění nádob na tříděný odpad (systém 
D2D), se prosím obraťte na odbor životního prostředí:

OŽP MěÚ: tel.  569 497 204• 
e-mail: odpady@muhb.cz• 

Pokud chcete zakoupit novou sběrnou nádobu, můžete se obrátit 
na TSHB: areál TS HB Reynkova ul. – sklad: tel.  569 434 557, 
724 069 208
ekonomický odbor Městského úřadu Havlíčkův Brod

Inzerce
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Stalo se

Havlíčkobrodští diváci se seznámili 
s Dcerou národa
Na začátku října se konal v sále Městského 
divadla a kina Ostrov filmový svátek. 
Ve čtvrtek 3. října zde totiž proběhla 
předpremiéra nového seriálu Dcera 
národa na motivy životního osudu Zdeňky 
Havlíčkové. Na slavnostní akci přijel 
produkční štáb včetně některých herců. 
Hlavní hrdinku ztvárnila vycházející hvězda 

Antonie Formanová. V rámci dopoledního 
programu přišla s kolegy dokonce položit 
dceři Karla Havlíčka Borovského na hrob 
květiny „Měla jsem při tom husí kůži, protože 
Zdeňka se už samozřejmě nemůže vyjádřit 
k tomu, jak ji ztvárňuji, a já bych si o tom s ní 
popovídala moc ráda. Tak vnitřně doufám, 
že máme snad její požehnání a že by se jí 
seriál líbil,“ říká protagonistka hlavní role. 

Podle ní by Zdeňka díky svému chování 
mohla být dnes označena za feministku. 
Její cílevědomé chování byla jedna z věcí, 
která ji před konkurzem na celém projektu 
přitahovala: „Přiznám se, že o Zdeňce jsem 
před castingem nevěděla a musela jsem si 
dost informací dohledat. Už to samotné mě 
fascinovalo: že o té dívce nic nevím, navíc 
si šla poměrně hrdě a vlastně i možná na 
tehdejší dobu tvrdě za svým. Přitahovalo 
mě i to, že tvůrci celé téma pojali hodně 
moderně se současným jazykem.“ Diváci 
na večerní premiéře viděli první tři díly 
z celkových šesti. Na další se mohou těšit 
buď po novém roce v České televizi, která 
se na produkci podílela, a nebo již nyní na 
Canal+. 

Roadfest splnil sen nadšencům 
techniky
Na konci září se mohli na havlíčkobrodském 
náměstí a v parku vydovádět všichni malí 
nadšenci těžké techniky. Akce Roadfest 
přinesla dětem i rodičům možnost se 
stát na pár minut bagristou a nebo se 
vyhoupnout do sedla různých trenažérů. 
Akci pořádala Střední průmyslová škola 
stavební akademika Stanislava Bechyně ke 
svému 75. výročí založení ve spolupráci se 
Sdružením pro výstavbu silnic. 

Původně škola začínala s obory 
týkajícími se pozemních staveb, ale 
postupně začaly přibývat také další 
orientované na dopravní stavby, IT, 
technické lyceum a samozřejmě i celá 
plejáda učebních oborů. „Já osobně jsem 
ve své pedagogické kariéře učil zhruba 

2 000 žáků. Aktuálně jich u nás ve škole 
studuje na 400,“ doplňuje ředitel stavební 
školy Josef Charamza. Druhou akcí 
k příležitosti oslav půlkulatých narozenin 
byl slavnostní večer v sále Kulturního domu 
Ostrov, kterému předcházely také oslavy 
přímo ve škole. 

Futaba oslavila své kulaté výročí 
založení koncertem na náměstí
Jeden z největších zaměstnavatelů v našem 
městě, firma Futaba, si připomněl spolu 
s místními 20. výročí založení. Oslavy 
připadly na září – a to ne náhodou. První 
dodávka dílů z výroby ve Futabě odešla 

3. září 2004. Původně se koncerty Olgy 
Lounové, kapely Děda Mládek Illegal 
Band, skupiny Doga a dalších měly konat 
spolu s Havlíčkobrodským půlmaratonem 
a Dny evropského dědictví 14. září. Plány 
ale změnila povodeň, a program se proto 
o týden posunul na sobotu 21. září. Broďáci 
přesto zaplnili náměstí do posledního místa.
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Co nás čeká

Stezka kolem hrobů u sv. Vojtěcha 
se otevřela na Dušičky
Symbolicky na Památku zesnulých byla 
oficiálně zpřístupněna stezka kolem 
hrobů na hřbitově u kostela sv. Vojtěcha. 
Jak už jsme Vás informovali v říjnových 
Havlíčkobrodských listech, projekt 
připravil Okrašlovací spolek Budoucnost 
ve spolupráci s Městský divadlem 
a kinem Ostrov. Jeho cílem je, aby hroby 
významných obyvatel našeho města 
neupadly v zapomnění. 

Místa posledního odpočinku 
jednotlivých osobností 19. století jsou 
označena QR kódy, stačí je naskenovat do 
Vašeho mobilního telefonu a automaticky 
se Vám načte životní osud konkrétního 

člověka. Jistě nejznámější z nich je rodina 
Havlíčkova, Šupichovi, Anna Jahodová 
Kasalová a nebo Weidenhoff erovi. 
Osobností a jejich osudů, které by neměly 
být zapomenuty, je zde celkem 15.  

Zaplesejte s brodskou charitou pro 
dobrou věc
Srdečně Vás zveme na Benefiční ples 
Oblastní charity Havlíčkův Brod, kde 
spojíte příjemné s užitečným – pomůžete 
rodinám v těžkých životních situacích 
a zároveň si užijete večer plný hudby, 
tance a zábavy. Ples se koná 16. listopadu 
v krásném prostředí hudebního klubu OKO 
v Havlíčkově Brodě. Začínáme v 19.00 a na 
všechny návštěvníky čeká bohatý program. 

Minulý rok jste svou návštěvou na 

Benefičním plese pomohli malé Sárince, 
která je klientkou Střediska rané péče. 
Díky Vaší štědré podpoře jsme mohli 
zajistit nákup důležitých kompenzačních 
a zdravotních pomůcek, které výrazně 
zlepšily kvalitu jejího života. Přijďte 
s námi podpořit dobrou věc a zažít 
nezapomenutelnou atmosféru. Celým 
večerem nás provede moderátorka 
Veronika Vošická Buráňová, a o hudební 
doprovod se postará kapela Variace. 
Kromě toho se můžete těšit na jedinečné 
vystoupení Folklorního souboru Kalamajka, 
který Vás vtáhne do víru lidových tradic. 
Aby byl večer ještě pestřejší, bude na 
Vás čekat sólo kubánské salsy v podání 
talentovaného tanečníka Salsita. 

Na závěr nebude chybět ani bohatá 
tombola plná zajímavých cen, kterou si 
rozhodně nenechte ujít. Po celou dobu 
bude zajištěno také drobné občerstvení, 
abyste si večer mohli plně vychutnat. 
Nezmeškejte tuto příležitost spojit příjemné 
s užitečným! Vstupenky si zajistíte na 
e-mailu pr@charitahb.cz nebo na webu 
www.hb.charita.cz. Těšíme se na Vás 
a děkujeme, že pomáháte s námi.
Autor: Monika Kadlecová, 
Oblastní charita Havlíčkův Brod

KNIHOVNA OTEVŘENA OD 8:00 DO 18:00 / VSTUP ZDARMA
VÍTÁNO DOBOVÉ OBLEČENÍ/DOPLŇKY Z PŘELOMU 19. A 20. STOLETÍ

KRAJSKÁ KNIHOVNA VYSOČINY
HAVLÍČKŮV BROD
TÁŇA HORÁKOVÁ
T +420 569 400 487
HORAKOVA@KKVYSOCINY.CZ

WWW.KKVYSOCINY.CZ

9:00

10:00

11:30

13:00

14:50

15:00

17:00

17:45 

18:00

KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA KNIHOVNY  
(ZAHÁJENÍ U CENTRÁLNÍHO PULTU)

TVOŘIVÁ DÍLNIČKA  
(ROZHLEDNA)

KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA KNIHOVNY  
(ZAHÁJENÍ U CENTRÁLNÍHO PULTU)

KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA KNIHOVNY  
(ZAHÁJENÍ U CENTRÁLNÍHO PULTU)

ČTENÁŘSKÁ VÝZVA  – VYHLÁŠENÍ A OCENĚNÍ VÍTĚZŮ 
CELOROČNÍHO PROJEKTU (SÁL KKV)

ROK MEZI BRODEM, OMLADINOU A DREYFUSEM 
POPULÁRNÍ PODCAST PŘEPIŠTE DĚJINY MICHALA  
STEHLÍKA A MARTINA GROMANA O VÝZNAMNÝCH  
UDÁLOSTECH ROKU 1894 (SÁL KKV)

KNIHOVNÍK VYPRÁVÍ ANEB KŘÍŽEM KRÁŽEM  
HAVLÍČKOBRODSKOU KNIHOVNOU – KŘEST KNIHY  
A KRÁTKÁ PŘEDNÁŠKA O HISTORII KNIHOVNY (SÁL KKV)

VERNISÁŽ VÝSTAVY 130 LET S KNIHOVNOU  
(KAVÁRNA)

BEE BAND – HUDBA V RYTMU JAZZU A SWINGU  
(NA SCHODECH)

VOLNÁ ZÁBAVA

PROGRAM:
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Město známé neznámé

Knihovna v Havlíčkově Brodě slaví v letošním 
roce 130 let od svého založení. V roce 
1894 byly desítky knih zpřístupněny široké 
veřejnosti pod kuratelou spolku Barák, 
pojmenovaného podle novináře, spisovatele 
a básníka Josefa Baráka, bojovníka za práva 
lidu a českou kulturu. Spolek vetkal si jeho 
jméno do znaku jako symbol svého snažení, 
které mělo podporovat především vzdělanost 
a osvětu širokých vrstev lidu bez ohledu na 
majetek a možnosti zakoupit si vlastní knihu. 
Knihy byly od počátku doplněny rozličnými 
tiskovinami, které přinášely čtenářům 
nejdůležitější informace nejen o dění v zemi 
a ve světě, ale také z oborů praktických – od 
zemědělských rad až po právní poradnu. 
Německobrodští občané jistě vřele přivítali 
vznik lidové knihovny záhy pojmenované po 
slavném novináři knihovnou Havlíčkovou 
v době enormního nárůstu počtu vydaných 
publikací, gramotnosti a obliby domácí četby. 

Souvislost vzdělání, kultury a významu 
společnosti s četbou si plně uvědomila 
svobodná republika Československá. V roce 
1919 byl vydán převratný knihovnický zákon, 
podle nějž měla každá obec během deseti let 
povinnost zřídit veřejnou knihovnu, vyčlenit 
pro ni prostor a podporovat ji z vlastního 
rozpočtu. Zákon byl převratný a průkopnický 
v celoevropském měřítku. Knihovna se měla 
stát centrem osvěty a výchovy, statkem 
lidovým, přístupným co nejširší veřejnosti. 
Zákon položil tradici knihoven, které se staly 
nedílnou součástí kultury měst i venkova 
a běžným jevem všedních dní. Ba natolik 

upevnil jejich pozici, že si dnes ani přepych 
tohoto nebývalého komfortu – totiž kdykoli 
si zajít půjčit v nepřeberném množství 
zajímavou knihu – ani neuvědomujeme. 

I v Německém Brodě se počet svazků 
v lidové knihovně a počet čtenářů rok od roku 
zvyšoval. Dle zprávy vydané o činnosti veřejné 
Havlíčkovy knihovny a čítárny v Německém 
Brodě za rok 1925 obsahovala knihovna 
4 581 knih. Půjčeno bylo 15 861 svazků 
5 739 vypůjčovatelům. V čítárně, která byla 
otevřena každého dne odpoledne do 7 hodin 
večer, bylo vyloženo neuvěřitelných 102 titulů 
– deníků a revue. Návštěv čítárny bylo za rok 
11 938. Mezi nejčtenější autory v Německém 
Brodě náleželi Rudolf Medek, autor 
legionářských povídek a románů, klasikové 
čeští Jindřich Šimon Baar, Jan Vrba a Karel 
Matěj Čapek-Chod, ale ovšem i zahraniční 
spisovatelé – populární autor westernových 
příběhů Zane Gray a autor detektivek Edgar 
Wallace. Detektivní žánr byl velmi oblíbený 
mezi českými čtenáři, četla se v tomto ohledu 
především překladová díla. Za autora první 
české pořádné detektivky je považována 
kniha Tajemství obrazárny od Emila Vachka, 
vydaná poprvé v roce 1928, která se dočkala 
mnoha vydání i rozhlasového zpracování. 

Německobrodští čtenáři se velmi 
blížili celorepublikovému vkusu, i když 
vyhodnocení nejčtenějších autorů bylo 
trochu jiné a figurovalo v něm mnoho 
místních spisovatelů. Nejoblíbenějšími 
autory dle hodnocení čtenářů v roce 1925 
byli: 1. Alois Jirásek, 2. Karel Václav Rais, 

3. Bohumil Zahradník Brodský, 4. Ignát 
Herrmann, 5. Karel Klostermann a 6. Alexandr 
Dumas. Je jistě milé, že dva spisovatelé 
mají své kořeny v našem regionu a jeden 
z nich si dokonce dle města, kde strávil 
dětství a mládí, vybral i své spisovatelské 
přízvisko. Bohumil Zahradník Brodský byl 
za první republiky obrovskou hvězdou 
a známou celebritou. Nepředčily ho ani 
levné romány a červená knihovna, která 
se v době první republika začala šířit 
tempem přímo zběsilým. Kniha byla prostě 
součástí všedního dne, půjčovaly se nejen 
v lidových knihovnách, ale i v knihovnách 
spolkových – dělnických jednotách, Sokolovi, 
movitější občané si je mohli zakoupit, třeba 
v Brodě u slavného knihkupce Dvořáka, 
jehož výkladní skříň vždy zdobily publikace 
s nálepkou NOVINKA. 

V roce 1930 byla uspořádána 
v Německém Brodě velká knihovnická 
slavnost. Kulturní komise Krajského svazu 
Republikánského dorostu (tj. mládež od 
politické strany agrárníků) uspořádala 
ve dnech 26. října až 2. listopadu Týden 
knihy českého venkova spojený s výstavou 
v budově okresního úřadu (v budově kláštera, 
kde se mimo jiné v minulosti nacházely 
kromě úřadu knihovna, školní třída, a v roce 
1930 dokonce odvodní sál). Týden byl 
zahájen slavnostní akademií a 26. října 
odpoledne v divadle projevem bývalého 
ministra, poslance a pozdějšího předsedy 
vlády a významného prvorepublikového 
politika Milana Hodži za neobyčejné účasti 
představitelů kulturního, hospodářského 
i politického života, jakož i zástupců místních 
a ústředních úřadů. Výstava obsahovala 
české staré tisky a rukopisné památky, vývoj 
novin od doby probuzenské, výběr knih 
nejvhodnějších pro venkov, ukázku vzorné 
knihovny rodinné a veřejné pro obec do 
500 obyvatel, divadelní literaturu, výběr her 
pro venkovské jeviště, odbornou literaturu 
zemědělskou, výstavu díla Josefa Mánesa 
(328 reprodukcí) a nákupní trh. Zároveň byl 
uspořádán kurs pro knihovníky a kronikáře, 
v němž promluvili zemský přísedící prof. 
dr. J. Kazimour, knihovník hlavního města 
Prahy dr. F. Soukup a archivář ministerstva 
zemědělství dr. V. Černý, a kurs osvětových 
a kulturních pracovníků, na němž přednášeli 
ministerský rada dr. A. Matula, prof. Ad. 
Filáček a redaktor J. Petr. Vskutku velkolepá 
oslava knihy, která již po staletí přináší 
neuvěřitelné bohatství našim životům. 
Radujme se z tohoto skvělého vynálezu 
a z našich knihoven a přejme jim do dalších 
staletí mnoho dobrého.
Alena Jindrová

Knihkupectví Gustava Dvořáka

Jak se četlo za první republiky 
aneb K výročí naší milované knihovny
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Sport

Marek Švec se stal mistrem světa 
v kategorii veteránů
V sobotu 12. října vybojoval havlíčkobrodský 
zápasník Marek Švec zlatou medaili na 
mistrovství světa veteránů v kategorii D do 
55 let. V hmotnostní kategorii do 100 kg, 
kde soupeřilo 13 borců, nejprve porazil 

Němce Schumachera před časovým 
limitem na lopatky. Ve druhém kole 
norského borce Ljosaaka 6:0 na body 
a v semifinále porazil na body Izabekova 
z Kyrgyzie 5:0 na body. Ve finálovém boji 
porazil maďarského reprezentanta Kertesze 
za 1,20 na technickou převahu a zaslouženě 
vybojoval titul mistr světa. Marek Švec se 
tímto triumfem zároveň rozloučil s aktivní 
zápasnickou kariérou.

Havlíčkobrodský půlmaraton si 
počkal na to nejlepší
Na poslední chvíli se kvůli nepříznivému počasí 
musel o týden posunout start 12. ročníku 
Havlíčkobrodského půlmaratonu. Sobota 
21. září přinesla počasí pro běžce ideální – 
slunečno a 20 °C. Trasa byla letos přesně 
změřena a získala nový certifikát od Českého 
atletického svazu. Čestnou startérkou 
dětských závodů byla mistryně světa i Evropy 
Ludmila Formanová, startérem hlavního 
závodu byl starosta města Zbyněk Stejskal, 
který neodolal a sám si vyzkoušel trasu závodu 
Havlíčkovy pětky.

Pořádajícímu týmu ze Sport Factory 
v čele s ředitelem závodu Jiřím Brychtou bylo 
tentokrát svěřeno uspořádat hlavní závod jako 
Mistrovství České republiky Masters a zároveň 
Krajský přebor Vysočiny v půlmaratonu.

Jako první odstartovalo postupně všech 
12 dětských kategorií, celkem 135 dětí vyběhlo 
na tratě dlouhé od 60 do 600 metrů. Po 
jedenácté hodině byl zahájen hlavní závod 
MČR Masters v půlmaratonu, kde startovalo 
187 závodníků z celé České republiky, deset 
minut po něm pak vypukl závod štafet, kterého 
se zúčastnilo 20 čtyřčlenných štafet, a za 
dalších pět minut začala i bitva o vítězství na 
Havlíčkově pětce, kde se utkalo 109 atletů. 
Letos byla poprvé zařazena do seriálu běhů 
Běžec Vysočina a získala tím velkou prestiž.

Celkem se všech závodů zúčastnilo 
511 závodníků – 135 dětí a 376 dospělých. 
Mezi školními štafetami zvítězil tým kvinty 
Gymnázia HB, který ovládl závod štafet 
i celkově s časem 1:23:08, mezi firemními 
týmy byli první Vodníci z VAK HB. Havlíčkovu 
pětku (dříve Lidový běh) ovládl žďárský Adam 

Křenek, který zvítězil v čase 17:54:00, kategorii 
žen ovládla brodská Gabriela Kučírková za 
22:58:00. Traťové rekordy padly v hlavním 
závodě mužů i žen, pro obhajobu z loňského 
roku a celkové vítězství v absolutním pořadí si 
doběhl David Kaláb v čase 1:10:30. Na druhém 
místě skončil Adam Zenkl (1:13:34) a na třetím 
místě Jiří Miler (1:14:05).

Vítězkou ženského půlmaratonu se stala 
Katarina Pejpková (slovenská reprezentantka 
na dvou OH), která zvítězila v čase 1:19:38, 
druhá doběhla Danka Truksová za 1:26:05 
a třetí příčku brala Olga Krčálová, čas 1:26:31. 
Mistrovství Kraje Vysočina v půlmaratonu 
ovládl Jakub Exner (Corela Jihlava) před 
dvojicí z TJ Jiskra Havlíčkův Brod František 
Stupal a Vratislav Libáňský. Kategorii žen 
ovládla Olga Krčálová (Polná) před Kateřinou 
Lojkovou ze Žďáru nad Sázavou a brodskou 
Adélou Teclovou. Nejstarším účastníkem byl 
83letý Josef Holý, který dokončil půlmaraton 
za 3:03:59. 

Pořadatelský tým už nyní pracuje na příštím 
ročníku Havlíčkobrodského půlmaratonu, který 
se poběží v sobotu 20. 9. 2025.

Hroši slaví mistrovský titul, daří se 
i mládežnickým týmům

Titulem mistři Extraligy se mohou opět 
pyšnit havlíčkobrodští softbalisté. Po vítězství 
3:0 na zápasy v semifinále s Chomutovem 
se ve finále nejvyšší domácí soutěže utkali 
s úřadujícími mistry Locos Břeclav. Základ 
úspěchu položili dvěma výhrami (5:4 a 6:4) na 
hřišti soupeře, o titulu pak rozhodli v domácí 
Hippos aréně. V bouřlivé atmosféře zvítězili 
4:0 a mohli začít slavit už 60 titul mistra ČR 
v historii klubu. Titul obhájili opět po roce 
i junioři, když ve finálové sérii porazili ve třetím 
rozhodujícím zápase Ledenice 2:1.

Nejmladší Hrošíci odehráli své finále 
v kategorii osmiletých v Kladně, kde vybojovali 
bronzové medaile. Havlíčkobrodská Hippos 
aréna hostila MČR žáků do 13 let, které se 
hrálo jako Memoriál Ing. Karla Švece. Hroši 
v předchozích dvou superligových ročnících 
skončili opakovaně na čtvrtém místě, a tak 
letos doma nechtěli být bez medaile. I do 
třetice sehráli zápas o bronz, tentokrát ale 
vyrovnaný duel s Žraloky z Ledenic vyhráli 
2:0 a žákovský tým se tak konečně dočkal 
vytoužené medaile.

Ve Dvoře Králové pak bojovaly brodské 
kadetky ve finálové skupině naší druhé 
nejvyšší soutěže. I ty sehrály zápas o třetí 
místo, ve kterém oplatily porážku ze skupiny 
týmu Panthers Trnava a po výhře 7:1 se 
radovaly i ony z bronzových medailí.

Připravil: Ondřej Rázl
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KVALITNÍ OPRAVA SE ZÁRUKOU. RYCHLÁ A SPOLEHLIVÁ DOPRAVA. 
SNADNÁ OBJEDNÁVKA TELEFONICKY, NEBO ONLINE!

KOMPLETNÍ SERVIS
ELEKTRONIKY A DOMÁCÍCH SPOTŘEBIČŮ

566 440 100
PROVOZNÍ DOBA INFOLINKY: 8:30 - 17:30

VESELÍČKO 74, ŽĎÁR NAD SÁZAVOU

www.ntsup.eu

Vaše heslo pro slevu:
SOUSED HB
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Společenská rubrika

Brodská miminka narozená 
od 17. 9. do 23. 10.
17. 9. Natálie Bílková • 18. 9. Magdalena Kalinová 
• 20. 9. Eliáš Uhlíř • 23. 9. Ondřej Staníček, 
Denis Stejskal • 29. 9. Erdenetulga Khotulun 
• 2. 10. Filip Meloun • 6. 10. Jocelyn Bendová, 
Lara Myslivcová • 7. 10. Radim Vavroušek, Ella 
Pešoutová • 13. 10. Natálie Pecková • 19. 10. 
Tobiáš Fikar • 23. 10. Vojtěch Kašpar

Sňatky konané v září 2024
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
7. 9. William Dominic Swift, Holsworthy (Velká 
Británie) – Sára Schwarzová, HB • Milan 
Otevřel, Třebíč – Miroslava Purerová, Třebíč 
• 13. 9. Jan Sláma, HB – Kateřina Zagorová, 
Světlá n. S. • 14. 9. Jiří Zejda, Čechtín – Tereza 
Hyršová, Rozsochatec • Tomáš Žák, HB – Blanka 
Pešková, HB • Štěpán Calta, HB – Štěpánka 
Klečanská, Veselý Žďár • Radomír Novák, HB 
– Lucie Machalová, HB • Pavel Rérych, Dlouhá 
Ves – Tereza Štefáčková, Dlouhá Ves • Tomáš 
Dvořák, Štoky – Šárka Bendová, Štoky • 21. 9. 
Arsenij Sergejevič Ovčinnikov, Polná – Anhelina 

Serhijivna Mbida (Ukrajina) • Dominik Sigmund, 
Ledeč n. S. – Veronika Šidláková, Česká Bělá 
• Michal Grečnár, HB – Markéta Kudrnová, 
Chotěboř • 27. 9. Jan Kučera, HB – Michaela 
Kohoutková, HB

Správné znění tajenky z čísla 10/2024: (SAMOTA JE ČASTO) NEJLEPŠÍ SPOLEČNOST.
Správnou odpověď jsme vylosovali ze 24 došlých odpovědí.
Výhercem se stává Václav Beránek.
Znění tajenky posílejte na e-mail hblisty@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. dne v měsíci do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo 
nám. 57, 580 61 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena 
drobná odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Termíny veřejných jednání  
výborů zastupitelstva města 
v listopadu 2024
6. 11. 15.30 Výbor pro územní plán a rozvoj 
města (MěÚ Havlíčkovo nám.) • 13. 11. 15.00 
Sociální výbor (MěÚ V Rámech) • 13. 11. 15.00 
Výbor pro školství a volnočasové aktivity 
(MěÚ Havlíčkovo nám.) • 7. 11. 15.00 Výbor 
pro CR, média a kulturu (Štáflova chalupa) 
• 7. 11. 16.00 Výbor pro životní prostředí (MěÚ 
V Rámech) • 18. 11. 15.30 Finanční výbor 
(MěÚ V Rámech)

Jednání ZM se bude konat 9. 12. 2024 od 
14.30 hodin ve velké zasedací místnosti 
MěÚ Havlíčkovo nám. 57. Usnesení rady 
a zastupitelstva města naleznete v plném 
znění na www.muhb.cz, záložka Rada města 
a Zastupitelstvo města.

Inzerujte 
v Havlíčkobrodských listech

Havlíčkobrodské listy měsíčník radnice  
ZDARMA do domovní schránky  

Počet výtisků: 11 300 • Pokrytí: město Havlíčkův 
Brod • Provedení: barevné, 24 stran 
Distributor: Česká distribuční, a.s. 
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Služby a kontakty

Inzerce Řádková inzerce

Důležitá telefonní čísla
Technické služby, operativní hlášení závad: 
800 183 549 • MHD: 569 427 146 • BUS 
terminál: 569 422 538 • Poruchy el. proudu: 
840 840 840 • Poruchy plynu: 1239 
• Poruchy voda: 569 430 211

Lékařská pohotovostní služba
Nemocnice Havlíčkův Brod – Dospělí, 
hlavní budova nemocnice 569 472 360 
Děti a dorost, hlavní budova nemocnice, 
1. nadzemní podlaží, tel. 569 472 189
Pracovní den pro děti a dospělé 17.00–20.00
SO, NE a svátek pro děti 8.00–20.00, pro 
dospělé 9.00–20.00

Zubní pohotovost
So, Ne 9.00–12.00. Aktuální informace 
žádejte na recepci Nemocnice Havl. Brod, 
tel. 569 472 111 a na www.onhb.cz
2. a 3. 11. MUDr. Eva Cyrusová,  
Havlíčkova 2235, HB, tel. 569 432 014
9. a 10. 11. MUDr. Iva Dlouhá, Mikuláše Střely 
420, Krucemburk, tel. 605 597 164
16. a 17. 11. MDDr. Hana Novotná, Bechyňovo 
nám. 2, Přibyslav, tel. 733 430 916
23. a 24. 11. MUDr. Romana Landsmanová, 
Hrnčířská 2925, HB, tel. 569 428 238
30. 11. MDDr. Zuzana Drápelová, Husovo 
nám. 235, Ledeč n. Sázavou, tel. 569 722 318

Veterinární kliniky
MVDr. B. Vlček – denně 569 428 857, 
603 349 285 • MVDr. J. Štursa – 
569 428 868, pohotovost 604 569 831 •
MVDr. Z. Potocký – 731 533 348 včetně 
pohotovosti • VetHB Žižkov MVDr. Jan 
Šťastný – 724 704 470 (včetně pohotovosti) 
• MVDr. Daniela Mičkalová – 773 617 856
(včetně pohotovosti)

Útulek pro kočky Mikeš HB, z. s.
Ledečská 2136, H. Brod, vedoucí útulku: 
724 537 411, www.mikeshb.cz, 
mikeshb@seznam.cz. Prosíme, kastrujte 
své i toulavé kočky. S kastrací rádi 
pomůžeme. Účet sbírky na kočičky: 
2300735542/2010

Útulek pro psy Mírovka
Technické služby – Eva Rippelová
Tel. 602 262 429, email:erippelova@tshb.cz
www.pesweb.cz/cz/utulek-pro-psy-havlickuv-brod
Pozor, psí útulek má nový transparentní 
účet. Přispívat můžete na č.ú.  
131-2647810257/0100

Občanská poradna: Bezplatná 
a diskrétní pomoc
Potřebujete pomoc v obtížné životní 
situaci? Občanská poradna je tu pro Vás!
Hlavní pobočka Havlíčkův Brod: Boženy 
Němcové 188, Po a St 8.00–17.00; Út a Čt 
9.00–14.00. 
Pobočka Světlá nad Sázavou: Sázavská 
598 v liché týdny Út 9.00–12.00
Pobočka Humpolec: Havlíčkovo nám. 91 
v sudé týdny Út 9.00–12.00
Kontakt: 569 425 630, 777 736 048, e-mail 
poradna@charitahb.cz

Autis‑HB
Výlety pro rodiny s dětmi, osoby 
s autismem
E-mail: spolek@autis-hb.cz, tel. 
737 856 890
Výtvarná dílna: každou středu 14.00–16.30
Klub Modrý maják: každé pondělí a úterý 
(pro osoby s PAS od 15 let ZDARMA)
12. 11. 15.00–17.00 Setkání pečujících 
o osoby s PAS 

Zlatá svatba
Manželé Josef a Milada Svobodovi 
z Havlíčkova Brodu uzavřeli sňatek 5. 10. 
1974 a zlatou svatbu oslavili přesně po 
padesáti letech 5. 10. 2024.

Hodně štěstí, hlavně zdraví, ať Tě život stále baví. Den co den ho užívej, 
ze života radost měj. Dne 27. 11. 2024 oslaví své životní jubileum 60 let pan 
Luboš Musil z Havlíčkova Brodu. Přejeme pevné zdraví a mnoho dalších 
šťastně prožitých dnů. Manželka, dcery Monča a Věrka s rodinou
Dne 11. 9. 24 zemřela moje manželka Hana Trčková z Chotěboře. Děkuji 
za účast všem smutečním hostům, zúčastněným na pohřbu a rodinném 
posezení. Především chci poděkovat za odborný, profesionální a lidský 
přístup zdravotních sester a pracovníkům Domácí hospicové péče 
Havlíčkův Brod za jejich pomoc při ošetřování v posledních dnech drahé
manželky v domácím prostředí. S úctou a láskou Vladimír Trčka s rodinou 
a vnoučaty
KOUPÍM OBRAZY: Jindřich Zezula, Karel Němec, Štáfl, Jůzl, Panuška, 
Škrabánek, Odvárka, Kaván, Bubeníček, Jelínek, Hanych, Jambor a dalších. 
Tel. 776 393 000
Prodám šaty do tanečních pro chlapce 165 cm výšky. Vaneková, tel. 
608 230 921

Program kina Ostrov Havlíčkův Brod
1. 11. 17.30  Moje kouzelná rodinka
1. 11. 19.30  Výjimečný stav
2. 11. 17.30  Bambi: Příběh života z lesů
2. 11. 19.30  Venom: Poslední tanec (3D) 
3. 11. 14.00  Strašidelné odpoledne: program  
 a film 100% vlk
3. 11. 17.30  Tajemství smrti 
8. 11. 20.00  Red One
9. 11. 14.00  Pyšná princezna
10. 11. 16.00  V hlavě 2 (3D)
10. 11. 18.00  Vlny
14. 11. 17.00  Biograf SEN: Gump – jsme dvojka
14. 11. 19.00  Gladiátor II 
15. 11. 17.30  200% vlk
15. 11. 19.30  Gladiátor II
17. 11. 16.00  Pyšná princezna
17. 11. 18.00  Výjimečný stav
21. 11. 17.00  Sobík Niko: Cesta za polární září
21. 11. 19.00  Vlny
22. 11. 18.00  Čaroděj Kajtek
22. 11. 20.00  Heretik
23. 11. 17.00  Sobík Niko: Cesta za polární září
23. 11. 19.00  Gladiátor II
24. 11. 17.00  Sobík Niko: Cesta za polární září
24. 11. 19.00  Poklad
28. 11. 17.30  Odvážná Vaiana 2 (3D)
28. 11. 19.30  Radost na dosah
30. 11. 15.00  Mikulášská: program pro děti  
 a promítání
30. 11. 20.00  Výjimečný stav
1. 12. 14.30  Odvážná Vaiana 2
Změna programu vyhrazena
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